
Protokół z posiedzenia Rady Wydziału Nauk Ekonomicznych z dnia 11.12.2019 

 

Porządek obrad Rady Wydziału na posiedzeniu w dniu 11.12.2019 roku: 

1. Przyjęcie porządku Rady Wydziału – ref. prof. dr hab. J. J. Michałek 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Wydziału w dniu 27 listopada 2019 roku  

– ref. prof. dr hab. J. J. Michałek 

3. Informacje dziekana – ref. prof. dr hab. J. J. Michałek 

4. Rekomendowanie osób do dodatkowego wynagrodzenia za wybitne osiągnięcia w 2019 

roku – ref. dr hab. M. Wiśniewski, prof. ucz. 

5. Powołanie Wydziałowej Komisji Wyborczej – ref. prof. dr hab. J. J. Michałek 

6. Powołanie członków Rady Dydaktycznej – ref. dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. 

7. Opinia Rady ws. zasad rozliczania zajęć dydaktycznych  

– ref. dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. 

8. Dyskusja o kryteriach przyznawania przyszłych nagród i podziale środków na badania  

– ref. prof. dr hab. J. Kudła 

9. Sprawozdanie z działalności stacjonarnych studiów doktoranckich w roku akademickim 

2018/2019 – ref. prof. dr hab. J. Kudła 

10. Sprawozdanie z działalności niestacjonarnych studiów doktoranckich w roku akademickim 

2018/2019 – ref. prof. dr hab. J. Kudła 

11. Sprawy różne. 

 

Usprawiedliwienia nieobecności nadesłali: 

• Dr hab. Ewa Aksman 

• Prof. dr hab. Marek Bednarski 

• Dr Anna Białek-Jaworska 

• Dr Stanisław Cichocki 

• Prof. dr hab. Andrzej Cieślik 

• Katarzyna Gastołek 

• Dr hab. Agata Górny 

• Dr Jarosław Górski 

• Dr hab. Marcin Gruszczyński 

• Dr hab. Olga Kiuila 

• Dr hab. Stanisław Kubielas, prof. ucz. 



• Prof. dr hab. Wojciech Maciejewski 

• Dr hab. Leszek Morawski 

• Julia Morow 

• Dr Maria Ogonek 

• Prof. dr hab. Krzysztof Opolski 

• Ewelina Plachimowicz 

• Dr hab. Bartłomiej Rokicki 

• Dr hab. Joanna Siwińska-Gorzelak 

• Prof. dr Oded Stark 

• Dr hab. Paweł Strawiński 

• Dr hab. Katarzyna Śledziewska 

• Dr hab. Marian Wiśniewski, prof. ucz. 

• Dr Piotr Wójcik 

 

Ad. 1. 

Porządek Rady Wydziału został przekazany wcześniej pracownikom WNE. 

Porządek Rady Wydziału został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Ad. 2. 

Protokół z posiedzenia Rady Wydziału w dniu 27.11.2019 jest zamieszczony na stronie WNE. 

Po uwzględnieniu poprawek redakcyjnych do protokołu zgłoszonych przez dr. hab. 

R. Kokoszczyńskiego, prof. ucz., protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Ad. 3. 

Od czasu ostatniego spotkania Rady Wydziału nie odbyło się żadne posiedzenie Senatu 

Uniwersytetu Warszawskiego. 

Dziekan J. J. Michałek, poinformował, że Wydział otrzymał decyzję prezydium Polskiej 

Komisji Akredytacyjnej (PKA), podjęte po wizytacji przeprowadzonej na WNE w dniach 11-

12 maja 2019. PKA wydała ocenę pozytywną dla wszystkich trzech kierunków objętych oceną 

programową (członkowie Rady Wydziału mogli zapoznać się z materiałami na ten temat przed 



obradami). W przypadku kierunków Ekonomia oraz Informatyka i Ekonometria wydano 

również rekomendację przyznania kierunkom Certyfikatu Doskonałości Kształcenia wraz z 

określeniem kategorii i uzasadnieniem. PKA zarekomendowała przyznanie certyfikatów za 

całokształt jakości kształcenia na kierunku Ekonomii oraz Informatyce i Ekonometrii, a także 

certyfikatu za umiędzynarodowienie na Finansach i Rachunkowości. Dziekan J. J. Michałek, 

poinformował, że władze dziekańskie będą śledzić dalszy postęp tych spraw. 

Dziekan J. J. Michałek poinformował, że dr hab. A. Matysiak otrzymała prestiżowy grant 

European Research Council (ERC), jako pierwszy pracownik Wydziału Nauk Ekonomicznych. 

Dziekan J. J. Michałek złożył serdecznie gratulacje dr hab. A. Matysiak. Dr hab. A. Matysiak 

prezentowała koncepcję tego projektu na Konferencji wydziałowej w Kazimierzu Dolnym w 

2019 roku. 

Dziekan J. J. Michałek poinformował, że JM Rektor zaakceptował rozpoczęcie czterech 

procedur awansu wewnętrznego na stanowisko profesora uczelni w stosunku do następujących 

pracowników Wydziału: dr. hab. M. Brzezińskiego, dr. hab. J. Fałkowskiego, dr hab. A. Górny 

oraz dr hab. K. Śledziewskiej. Dziekan J. J. Michałek przypomniał, że ostateczne decyzje 

dotyczące awansu podejmuje Senat UW, po zapoznaniu się z opinią Komisji rektorskiej. 

W tym kontekście i w świetle dyskusji na posiedzeniu Rady Wydziału, Dziekan J. J. Michałek 

zamierza skierować pismo do JM Rektora z wnioskiem o rozpoczęcie kolejnych procedur 

awansu wewnętrznego na profesora uczelni dla pięciu pracowników Wydziału. Po analizie 

osiągnięć naukowych wnioski te będą dotyczyły: dr. hab. M. Giergicznego, 

dr hab. G. Grotkowskiej, dr. hab. P. Kaczmarczyka, dr hab. A. Matysiak i dr. hab. 

B. Rokickiego. 

W dniu 27 listopada 2019 odbyło się posiedzenie Komisji rozdzielającej środki na badania dla 

młodych badaczy. W pracach Komisji uczestniczyli: dr hab. R. Kokoszczyński, prof. ucz., 

prof. dr hab. J. Kudła, prof. dr hab. J. J. Michałek, dr hab. U. Sztandar-Sztanderska, prof. ucz., 

mgr S. Hamza (przedstawiciel doktorantów) oraz dr E. Jaroś. Komisja otrzymała wnioski 

badawcze od 14 młodych pracowników na sumę 189 950 złotych, a Wydział dysponował sumą 

145 000 złotych. Pod uwagę brano następujące kryteria, wypracowane w poprzednich 

konkursach: oryginalność proponowanych badań, potencjalna możliwość powstania liczących 

się publikacji, poprawność hipotez, odniesienia do aktualnego stanu badań, możliwość ich 

realizacji, prawidłowość wydatkowania wcześniej przyznanych środków oraz zasadność 

planowanych wydatków. Po długiej dyskusji Komisja przyjęła następujące decyzje: dwa 

najsłabsze wnioski nie otrzymały finansowania, a pozostałe otrzymały część sumy 



wnioskowanej, zredukowaną proporcjonalnie do liczby uzyskanych punktów. Protokół z 

posiedzenia Komisji został przekazany członkom Rady Wydziału przed obradami. 

Dziekan J. J. Michałek zwrócił uwagę na stosunkowo małą liczbę zgłoszeń, przy czym niektóre 

wnioski były od osób młodych, ale posiadających już duży dorobek badaczy. 

Dziekan J. J. Michałek zaapelował do promotorów, aby zachęcali swych doktorantów do 

składnia wniosków w przyszłości. 

Prof. dr. hab. M. Czajkowski zapytał, w jaki sposób były przyznawane punkty za poszczególne 

kryteria oraz o sposób przyznawania środków na badania dla młodych badaczy. W odpowiedzi 

Dziekan J. J. Michałek podkreślił, że wymienione kryteria były stosowane także w zeszłym 

roku. Ponadto osoby, które w zeszłych latach nie otrzymały lub nie występowały o środki na 

badania miały przyznane maksymalną liczbę punktów za to kryterium. Za każde kryterium 

można było uzyskać maksymalnie 20 punktów od każdego z członków Komisji. Prof. dr hab. 

J. Kudła dodał, że dla każdego wniosku została wyliczona wspólna średnia od każdego z 

członków Komisji. Przyznane środki były wyliczane jako część sumy wnioskowanej, 

zredukowaną proporcjonalnie do liczby uzyskanych punktów w stosunku do najlepiej 

ocenionego wniosku oraz redukcją związaną ze środkami w dyspozycji Wydziału. Dr hab. U. 

Sztandar-Sztanderska, prof. ucz. przypomniała, że kryteria przyznawania środków na badania 

były konsultowane kilka lat temu z samorządem doktorantów. Dziekan J. J. Michałek 

przypomniał, że władze dziekańskie odbywają spotkania z nowymi uczestnikami studiów 

doktoranckich przekazując informacje o zasadach i regulaminach na WNE. 

Dr hab. A. Bartczak, prof. ucz. zapytała, czy wnioski mają ustalony górny limit kwotowy, o 

jaki młodzi badacze mogą wystąpić. Prof. dr hab. J. Kudła zwrócił uwagę, że ograniczeniem 

jest suma środków w dyspozycji Wydziału oraz zaznaczył, że przy obecnym konkursie 

najwyższa wnioskowana kwota nie przekroczyła 26 000 złotych. W przypadku wyższych kwot 

doktoranci powinni aplikować o dodatkowe źródła finansowania własnych badań, jak granty 

czy konkursy. 

Dr M. Wilamowski zasugerował, aby najlepiej ocenianemu wnioskowi nie redukować w 

przyszłości sumy wnioskowanej. 

Prof. dr hab. J. Kudła zwrócił uwagę, że najsłabiej ocenianym kryterium była zasadność 

planowanych wydatków, ponieważ nie pokrywały się one z opisem projektu złożonego we 

wniosku. 



Dziekan J. J. Michałek podkreślił, że kwestią problematyczną jest rozdzielenie środków, jeżeli 

wnioski są składane zarówno przez młodych badaczy posiadających dorobek publikacyjny oraz 

doktorantów dopiero rozpoczynających swoją karierę naukową. 

Zaproponowany przez Komisję podział środków na badania dla młodych badaczy został 

zaakceptowany przez członków Rady Wydziału. 

Dziekan J. J. Michałek poinformował, że Uczelniana Komisja Wyborcza ustaliła terminarz 

czynności wyborczych (członkowie Rady Wydziału mogli zapoznać się z materiałami na ten 

temat przed obradami). Określa on harmonogram wyborów elektorów, rektora, dziekanów, 

prodziekanów senatorów UW i członków rad dyscyplin.  

Dziekan J. J. Michałek poinformował, że trwają prace Komisji konkursowej w celu wyłonienia 

projektu architektonicznego nowego budynku UW na ulicy Bednarskiej, w którym ma mieścić 

się Wydział Dziennikarstwa, Informacji i Bibliologii oraz WNE. W trakcie posiedzenia Komisji 

analizowano 23 projekty zgłoszone do konkursu. W czasie obrad wyłoniono pięć pracowni 

architektonicznych, które mają przedstawić pogłębione oraz bardziej rozwinięte projekty 

nowego budynku. Z ramienia Wydziału, w pracach Komisji, uczestniczy dr hab. U. Sztandar-

Sztanderska, prof. ucz. 

Dr hab. U. Sztandar-Sztanderska, prof. ucz. poinformowała, że konkurs na projekt nowego 

budynku jest 2-etapowy. Na przełomie marca i kwietnia 2020 r. powinien zostać wskazany 

projekt architektoniczny do realizacji projektu budowlanego, o ile Uniwersytet zaakceptuje 

decyzję Komisji konkursowej. Dr hab. U. Sztandar-Sztanderska, prof. ucz. wskazała, że kwestią 

problematyczną przy realizacji koncepcji projektu jest zalecenie Mazowieckiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków uwzględniające zabudowę sąsiedniej działki 

przylegającej do Wisłostrady oraz możliwe rozbieżne oczekiwania z Wydziałem 

Dziennikarstwa, Informacji i Bibliologii co do wspólnych przestrzeni budynku. 

Dziekan J. J. Michałek przypomniał, że w tym roku tradycyjne spotkanie świąteczne z 

pracownikami, doktorantami i emerytami Wydziału odbędzie się w dniu 20 grudnia (piątek) o 

godzinie 15:00. W tym czasie będą ogłoszone godziny dziekańskie od godziny 15:00 do 20:00. 

Dziekan J. J. Michałek serdecznie zaprosił pracowników na spotkanie świąteczne. 

 

 

 



Ad. 4. 

Dziekan J. J. Michałek przypomniał, że w listopadzie JM Rektor przesłał pismo z prośbą o 

wskazanie 7 pracowników, którzy swoją pracą w sposób szczególny przyczyniają się do 

rozwoju i wzrostu prestiżu swoich środowisk, a tym samym rozwoju całej Uczelni. Wskazani 

pracownicy otrzymają podwyższone wynagrodzenie w 2020 roku. Posiedzenie Komisji 

konkursowej odbyło się 6 grudnia br. Protokół z posiedzenia Komisji został przesłany 

członkom Rady Wydziału przed obradami. 

Dziekan J. J. Michałek, poinformował, że Komisja zarekomendowała następujące osoby do 

zgłoszenia JM Rektorowi: dr. hab. M. Brzezińskiego, prof. ucz, prof. dr. hab. 

M. Czajkowskiego, dr. hab. M. Krawczyka, prof. ucz., dr B. Łopaciuk-Gonczaryk, dr J. 

Mackiewicz-Łyziak oraz prof. dr. O. Starka. Komisja zarekomendowała także dr hab. K. 

Śledziewską za osiągnięcia projektowe, w tym międzynarodowe oraz za kierowanie DeLab-em 

UW. Komisja sformułowała również wniosek do Dziekana WNE o zbadanie możliwości 

sfinansowania trzech dodatkowych nagród dla: dr. M. Bieleckiego za osiągnięcia publikacyjne, 

dr. M. Chlebusa za wkład w rozwój kształcenia oraz dr. hab. P. Wójcika za wkład w rozwój 

kształcenia i osiągnięcia projektowe. Po analizie obecnej sytuacji finansowej Wydziału 

Dziekan J. J. Michałek poinformował, że przychyla się do wniosku Komisji i jeżeli Rada 

Wydziału wyrazi aprobatę dla tej propozycji, dodatkowe trzy okresowe podwyższone 

wynagrodzenia z tytułu wyróżniających osiągnięć naukowych, dydaktycznych i projektowych 

zostaną sfinansowane ze środków wydziałowych. 

Dr hab. U. Sztandar-Sztanderska, prof. ucz. poinformowała, że Komisja konkursowa wysoko 

oceniła cztery zgłoszenia w kategorii Inne osiągnięcia (dydaktyka, międzynarodowe projekty), 

przy czym dwie osoby zostały zarekomendowane do zgłoszenia JM Rektorowi, ze względu na 

połączenie osiągnięć dydaktycznych i projektowych z publikacjami w czasopismach ze 

współczynnikiem Impact Factor. Komisja rekomenduje, aby dwie pozostałe osoby były wzięte 

pod uwagę przez władze dziekańskie do nagrody JM Rektora dla nauczycieli akademickich. 

Dr hab. A. Bartczak, prof. ucz. zapytała, czy obowiązuje wymóg, że dla kandydata do 

podwyższenia wynagrodzenia Uniwersytet musi być jedynym miejscem pracy. W odpowiedzi 

dr hab. Ł. Goczek, prof. ucz. zaznaczył, że zgodnie z §2 punkt 3 Zarządzenia nr 18 Rektora 

Uniwersytetu Warszawskiego z dnia 30 kwietnia 2015 r. Uniwersytet musi być dla kandydata 

jedynym miejscem pracy. Dr hab. U. Sztandar-Sztanderska, prof. ucz. zaproponowała 

zweryfikowanie listy osób pod kątem zatrudnienia kandydatów. 



Dr M. Wilamowski zapytał, w jaki sposób były weryfikowane publikacje pracowników. W 

odpowiedzi dr hab. U. Sztandar-Sztanderska, prof. ucz., stwierdziła, że każdy kandydat do 

swojego wniosku dołączył listę publikacji za 2019 rok. 

Prof. dr hab. M. Czajkowski zwrócił uwagę, że nie należałoby ograniczać liczby miejsc pracy. 

Dziekan J. J. Michałek stwierdził, że jest wymóg formalny ustanowiony w Zarządzeniu 

Rektora. 

Dziekan J. J. Michałek potwierdził, że lista osób wraz z trzema dodatkowymi nagrodami 

zwiększającymi wynagrodzenie, które będą sfinansowane ze środków wydziałowych, zostanie 

zgłoszona do JM Rektora. 

W głosowaniu tajnym za nominowaniem ww. osób do dodatkowego wynagrodzenia za wybitne 

osiągnięcia w 2019 roku oddano 40 głosów: 38 głosów za, 2 głosy nieważne. 

 

Ad. 5. 

Dziekan J. J. Michałek poinformował, że zgodnie z harmonogramem wyznaczonym przez 

Uczelnianą Komisję Wyborczą, Rada Wydziału musi powołać Wydziałową Komisję Wyborczą 

(WKW). Komisja ta powinna liczyć od 4 do 8 osób i będzie odpowiedzialna między innymi za 

przeprowadzanie wyborów dziekana na wiosnę 2020 roku. 

Dziekan J. J. Michałek zaproponował następujące kandydatury na członków WKW: 

dr hab. E. Aksman, dr. hab. M. Gruszczyńskiego, dr A. Kukla-Gryz, dr. R. Woźniaka, panią 

M. Ciachowską-Parzych jako przedstawiciela pracowników administracji oraz pana 

P. Małachowskiego jako przedstawiciela studentów. Wszystkie wyżej wymienione osoby 

wyraziły zgodę na kandydowanie do WKW. 

W głosowaniu tajnym za powołanie Wydziałowej Komisji Wyborczej oddano 42 głosów: 41 

głosów za, 1 głos nieważny. 

 

Ad. 6. 

Dziekan J. J. Michałek poinformował, że zgodnie z nowym Statutem UW i innymi regulacjami 

Rada Wydziału powinna powołać członków nowo tworzonej Rady Dydaktycznej. Rada ta 

przejmie kompetencje dotychczasowej Komisji Dydaktycznej Wydziału oraz nowe, określone 

przez Statut i Regulamin Studiów. Sprawę zreferowała dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. 



Dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. podkreśliła, że kompetencje Rady Dydaktycznej określa §5 

Regulamin Studiów na UW. Ponadto zgodnie z zarządzeniem Rektora nr 169 z dnia 12 

listopada 2019 roku w skład Rady Dydaktycznej działającej na Wydziale będzie wchodzić 25 

osób, z tego 14 nauczycieli akademickich, 2 doktorantów i 9 studentów. Jak wyjaśniła dr hab. 

K. Kopczewska, prof. ucz. na Wydziale prowadzonych jest 9 kierunków studiów, dlatego każdy 

z nich musi mieć swojego przedstawiciela w Radzie Dydaktycznej. Natomiast działający do tej 

pory na WNE Wydziałowy Zespół Zapewniania Jakości Kształcenia będzie działał w ramach 

Rady Dydaktycznej. 

Kierownikiem Jednostki Dydaktycznej z mocy Statutu UW jest prodziekan ds. studenckich. 

Dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. do składu Rady Dydaktycznej zaproponowała następujące 

osoby: dr D. Gadowską-Dos Santos, dr D. Mycielską, dr A. Białek-Jaworską, dr hab. 

A. Kopańską, dr A. Dzik-Walczak, dr hab. J. Siwińską-Gorzelak, dr. hab. S. Kubielasa, 

prof. ucz., dr. M. Chlebusa, dr. P. Sakowskiego, prof. dr. hab. J. Kudłę, dr K. Kowalską, dr. 

T. Koźniewskiego jako przedstawiciela Wydziału Matematyki, Informatyki i Mechaniki oraz 

przedstawiciela Wydziału Zarządzania. Przedstawiciele doktorantów i studentów będą 

wybierani w ramach swoich samorządów. Rada Dydaktyczna zacznie działać od 1 stycznia 

2020 r. 

Prof. dr hab. M. Czajkowski zwrócił uwagę na brak przedstawiciela Katedry Mikroekonomii w 

składzie Rady Dydaktycznej. Mgr N. Starzykowska wskazała, że samorząd doktorancki wybrał 

przez aklamację mgr. P. Kurka oraz mgr K. Zabarinę do Rady Dydaktycznej. Dr hab. 

K. Kopczewska, prof. ucz. dodała, że członkami Rady będą pracownicy, którzy są 

kierownikami poszczególnych kierunków studiów na Wydziale. Do obecnej Rady JM Rektor 

wyraził zgodę na powołanie 14 nauczycieli akademickich, natomiast zwiększenie liczby 

członków będzie możliwe w przypadku przyszłej Rady po uzyskaniu zgody JM Rektora. 

Dziekan J. J. Michałek zasugerował, aby pracownicy mający duże zaangażowanie dydaktyczne 

zgłaszali swoje kandydatury do Kierownika Jednostki Dydaktycznej do przyszłej Rady, która 

zostanie wybrana pod koniec 2020 roku. 

W głosowaniu tajnym za proponowanymi kandydatami do Rady Dydaktycznej oddano 44 

głosy: 40 głosów za, 3 głosy wstrzymujące, 1 głos nieważny. 

 

 

 



Ad. 7. 

Dziekan J. J. Michałek przypomniał, że zgodnie z nowym Statutem UW i innymi regulacjami 

Rada Wydziału musi uchwalić nowe zasady rozliczania i wynagradzania zajęć dydaktycznych 

na Wydziale. Propozycja zmodyfikowanych zasad została przesłana do członków Rady 

Wydziału przed obradami. Sprawę zreferowała dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. 

Dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. wskazała, że wymiar zajęć dla doktorantów dotyczy 

wyłącznie osób przyjętych na studia doktoranckie na WNE, ale już nie do Szkół Doktorskich 

(punkt 2). Ponadto w zarządzeniu wskazano, że obniżenie wielkości pensum dotyczy jedynie 

osób zatrudnionych w pełnym wymiarze czasu (punkt 3), co jest nowym zapisem. Dr hab. 

K. Kopczewska, prof. ucz. zwróciła również uwagę, że godziny nieregularne nie mogą 

przekroczyć 1/3 pensum pracownika i 30 godz. w przypadku doktoranta (punkt 7). Ponadto 

zajęcia dydaktyczne nie mogą przekroczyć dwukrotności rocznego pensum (punkt 19). Z kolei 

przy rozliczaniu godzin regularnych muszą być spełnione minimalne liczebności grup w 

zależności od rodzaju zajęć (punkt 9 i 12). Przy czym na zaproponowane wielkości minimalne 

liczebności grup zgodę musi wyrazić Rada Dydaktyczna. Natomiast do seminariów doktorskich 

(punkt 12.3) nie są wliczane seminaria prowadzone w Szkołach Doktorskich, których 

rozliczenie następują po obronie doktoranta. Uszczegółowiono również, że udział promotora i 

recenzenta w komisjach egzaminu dyplomowego jest obowiązkowy i nie podlega 

wynagrodzeniu (punkt 13.2). W godzinach nieregularnych nowymi elementami są zajęcia 

prowadzone w ramach partnerstw (punkt 13.11), egzaminy komisyjne (punkt 13.12) oraz 

przygotowanie zespołów studenckich do konkursów międzynarodowych (punkt 13.13). 

Dodano również możliwość przeniesienia godzin ponadwymiarowych na kolejny rok 

akademicki, jednak wymaga ono pisemnego wniosku do Dziekana (punkt 17). 

Dr P. Kusztelak zapytał czy minimalna liczebność grup będzie liczona w momencie otworzenia 

grupy zajęciowej czy zamknięcia protokołu. W odpowiedzi dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. 

stwierdziła, że po terminie określonym w Regulaminie Studiów wyrejestrowanie z zajęć przez 

studenta nie jest możliwe, a korekty w liczebności grupy dotyczą skreślenia z listy studentów 

lub rezygnacji z zaliczenia zajęć przez studenta. Dr G. Kula dodał, że w ciągu trzech pierwszych 

tygodni zajęć studenci programu Erasmus mogą wyrejestrowywać się z zajęć, co może również 

wpływać na zmniejszenie liczebności grupy. 

Dr P. Kusztelak dopytał czy dla zajęć ogólnouniwersyteckich prowadzonych przez internet 

godziny nieregularne będą naliczane w ten sam sposób dla zajęć internetowych dla studentów 

WNE (punkt 13.9). Dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. odpowiedziała, że zajęć 



ogólnouniwersyteckich ten zapis w zarządzeniu nie obowiązuje, gdyż są one rozliczane ze 

środków uniwersyteckich. 

Dr P. Kusztelak zapytał również czy dla zajęć prowadzonych przez internet dla studentów 

innych jednostek niż WNE nie obowiązuje warunek minimalnej liczby osób, aby zostały one 

wliczone do godzin regularnych. Dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. potwierdziła, że ten 

warunek dotyczy jedynie zajęć dla studentów WNE. 

Dr hab. G. Grotkowska zapytała czy istnieje możliwość zwolnienia z pensum w przypadku 

udziału w projektach badawczych oraz jak byłyby w takim przypadku rozliczane godziny 

ponadwymiarowe. Dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. odpowiedziała, że wniosek należy 

skierować do JM Rektora po zaopiniowaniu przez Dziekana, ale wynagrodzenie za godziny 

ponadwymiarowe będzie wypłacane jedynie w przypadku wypełnienia pensum przypisanego 

do danego stanowiska. 

Prof. dr hab. M. Czajkowski zwrócił uwagę, że w przypadku braku minimalnej liczebności grup 

dla zajęć na studiach stacjonarnych i niestacjonarnych I i II stopnia prowadzonych przez WNE 

istnieje możliwość ich nie zaliczenia do godzin regularnych w przypadku gdy ich utworzenie 

jest niezbędne. Prof. dr hab. M. Czajkowski zaproponował zmianę części zapisu w punkcie 9 

zarządzenia z „[…] Minimalna liczebność grup nie obowiązuje, gdy są to zajęcia obowiązkowe, 

a zajęcia im równoważne nie są prowadzone w danym semestrze.” na „[…] Minimalna 

liczebność grup nie obowiązuje, gdy są to zajęcia obowiązkowe lub uznane przez Kierownika 

Jednostki Dydaktycznej za niezbędne.” Dziekan J. J. Michałek zgodził się na zaproponowaną 

zmianę punktu 9. 

Prof. dr hab. M. Czajkowski poprosił o wyjaśnienie czy do pensum będą wliczane seminaria 

doktoranckie prowadzone w Szkołach Doktorskich. Dr hab. K. Kopczewska, prof. ucz. 

odpowiedziała, że zgodnie z Regulaminem Pracy na UW oraz na podstawie rozmowy z 

Prorektorem A. Tarleckim nie będzie można takich godzin wliczać do pensum. 

Wniosek w sprawie przyjęcia zasad rozliczania i wynagradzania zajęć dydaktycznych 

prowadzonych przez pracowników i doktorantów WNE w roku akademickim 2019/2020 został 

przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

 



Ad. 8. 

Dziekan J. J. Michałek przypomniał, że w trakcie listopadowej Rady Wydziału odbyła się 

wstępna dyskusja na temat kryteriów przyznawania przyszłych nagród i podziału środków na 

badania (tzw. BST). Obecnie Wydział nie otrzymuje wyodrębnionej puli środków na badania 

naukowe. Propozycje kryteriów podziału środków na badania naukowe zostały przesłane 

członkom Rady Wydziału przed obradami. Dziekan J. J. Michałek wskazał, że przyjęto postulat 

uwzględnienia dodatkowego roku przy rozdziale środków BST, jeżeli osoba przebywała na 

urlopie powyżej 6 miesięcy (punkt 3). Sprawę zreferował prof. dr hab. J. Kudła. 

Prof. dr hab. J. Kudła wskazał, że zaproponowane zasady rozdziału środków BST wynikają z 

zasad ewaluacji dyscypliny Ekonomia i Finanse, przy czym zaproponowano pewne odstępstwa 

uwzględniając: publikacje w Central European Economic Journal (punkt 6) oraz Working 

Papers WNE (punkt 7), a także ich wpływ wyłącznie na punktację, a nie na sloty (punkt 8). 

Następnie prof. dr hab. J. Kudła odniósł się do uwag zawartych w piśmie dr. hab. 

P. Strawińskiego przesłanego do członków Rady Wydziału przed obradami. Zaproponowane 

zasady odnoszą się do oceny zgłaszanych publikacji przez pracowników, a nie są zasadami 

normatywnymi. Ponadto w okresie parametryzacji pracownik może wykorzystać 4 sloty 

publikacyjne, ale najsłabszy slot może nie zostać uwzględniony przy ewaluacji, a będzie 

wliczany do punktacji przy rozdziale środków BST. Z kolei zaproponowane ograniczenie do 

trzech artykułów o statusie Working Papers WNE oraz jednej publikacji w Central European 

Economic Journal jest kwestią do dalszych rozważań. Natomiast zapis „[…] jednakże bez 

korekty liczby slotów ze względu na ocenę publikacji innych osób” oznacza, że do punktacji 

będą wliczane cztery, a nie trzy sloty, gdyby nie był on brany pod uwagę przy ewaluacji. 

Dr M. Wilamowski zwrócił uwagę, że liczba slotów może być niewystarczająca w przypadku 

osób mających wiele publikacji. Prof. dr hab. J. Kudła zaznaczył, że obecnie Ministerstwo 

NiSW zaproponowało propozycję korekty zasad ewaluacji, w myśl której publikacje mające co 

najmniej 100 punktów nie będą uwzględniane w slotach, ale będą dodatkowymi publikacjami. 

Prof. dr hab. M. Czajkowski zasugerował, aby owa modyfikacja była wprowadzona w zasadach 

rozdziału środków BST niezależnie od decyzji Ministerstwa NiSW. W kwestii 

zaproponowanych zasad rozdziału środków prof. dr hab. M. Czajkowski zaproponował, aby w 

przypadku urlopu dłuższego niż 6 miesięcy nie wliczać dodatkowego roku do kalkulacji 

(punkt 3), lecz pozostawić przydzielone środki pracownikowi do momentu powrotu z urlopu. 

Ponadto zaproponowana liczba slotów, z jednej strony będzie ograniczała publikowanie wielu 



artykułów w czasopismach z małą liczbą punktów, ale z drugiej może także wpłynąć na 

ograniczenie działalności naukowej po wypełnieniu wszystkich slotów. Warto byłoby także 

zastanowić się nad stworzeniem listy 5 najlepszych czasopism i 5 najlepszych czasopism w 

dyscyplinie Ekonomia i Finanse, aby zachęcić pracowników do publikacji artykułów w tych 

czasopismach, które byłyby dodatkowo punktowane przy rozdziale środków BST. 

Dziekan J. J. Michałek zaznaczył, że stworzenie takich list wymaga głębokiej refleksji oraz 

analizy zagadnienia. Z kolei kwestia liczby slotów dotyczy obecnego okresu parametryzacji, 

który w przyszłym roku zakończy się, więc nie powinna znacząco wpłynąć na działalność 

publikacyjną. 

Dr hab. U. Sztandar-Sztanderska, prof. ucz. zauważyła, że obecna parametryzacja dotyczy 

publikacji wszystkich pracowników prowadzących działalność naukową, a nie zgłaszania 

wyłącznie najwyżej punktowanych publikacji, dlatego system rozdziału środków BST 

powinien z jednej strony uwzględniać osiągnięcia pracowników publikujących artykuły w 

słabiej punktowanych czasopismach, a z drugiej nie zmniejszać motywacji pozostałych osób. 

Dr hab. D. Milczarek-Andrzejewska zapytała czy publikacje spoza dyscypliny Ekonomia i 

Finanse będą uwzględniane przy rozdysponowaniu środków BST. 

Dr B. Łopaciuk-Gonczaryk zapytała czy liczba autorów z Wydziału pomniejsza wartość slotu 

danego pracownika. Prof. dr hab. J. Kudła odpowiedział, że liczba autorów ma znaczenie w 

zależności od liczby punktów danej publikacji. Prof. dr hab. M. Czajkowski dodał, że znaczenie 

ma liczba autorów podlegających ewaluacji, gdyż obniża udział jednostkowy publikacji w 

slocie, co może spowodować zmniejszenie współpracy między pracownikami Wydziału. 

Dr hab. T. Kopczewski zaproponował wskazanie najbardziej wartościowej publikacji przez 

samego pracownika Wydziału, która byłaby wskazana jako podstawa do rozdziału środków 

BST. 

Dziekan J. J. Michałek zaproponował powołanie Komisji dotyczącej wypracowania kryteriów 

rozdziału środków BST. Dziekan J. J. Michałek zaapelował o zgłaszanie swoich kandydatur. 

 

Ad. 9. 

Jak co roku zostało opracowane sprawozdanie z działalności stacjonarnych studiów 

doktoranckich za rok akademicki 2018/2019. Sprawozdanie przedstawił prof. dr hab. J. Kudła 

w zastępstwie prof. dr. hab. W. Maciejewskiego. 



Prof. dr hab. J. Kudła poinformował, że na stacjonarnych studiach doktoranckich na dzień 1 

października 2018 r. było 56 uczestników. W omawianym roku akademickim obroniło się 10 

doktorantów oraz otwarto 5 przewodów doktorskich. Odbyły się kursy obowiązkowe z: 

Dydaktyki Szkoły Wyższej, zaawansowanej ekonometrii, makroekonomii, mikroekonomii 

oraz „The art and science of economic modelling”. Większość osób zdała wymagane egzaminy, 

przy czym pojedyncze osoby nie przystępowały do egzaminów. 

Sprawozdanie z działalności stacjonarnych studiów doktoranckich zostało przyjęte w 

głosowaniu jawnym, przy jednym głosie wstrzymującym. 

 

Ad. 10. 

Jak co roku zostało opracowane sprawozdanie z działalności niestacjonarnych studiów 

doktoranckich za rok akademicki 2018/2019. Sprawozdanie przedstawił prof. dr hab. J. Kudła 

w zastępstwie prof. dr. hab. K. Opolskiego. 

Prof. dr hab. J. Kudła poinformował, że na niestacjonarnych studiach doktoranckich na dzień 1 

października 2018 r. było 15 uczestników, a rekrutacja na studia jest zamknięta. W omawianym 

roku otwarto 2 przewody doktorskie. Odbył się kurs obowiązkowy ze strategii korporacji oraz 

kursy dodatkowe: metody badań ekonometrycznych i warsztaty badań ekonometrycznych. 

Prof. dr hab. J. Kudła zwrócił uwagę, że tylko 4 osoby mają otwarte przewody doktorskie. 

Sprawozdanie z działalności niestacjonarnych studiów doktoranckich zostało przyjęte 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Ad. 11. 

Dziekan J. J. Michałek poinformował, że zaproponowany limit przyjęć na studia doktoranckie 

„Quantitative psychology and economics" w roku akademickim 2020/2021 wynosi 10 osób, a 

w Szkole Doktorskiej Nauk Społecznych na kierunku Ekonomia i Finanse 13 osób. 

Przedstawiciele samorządu studentów WNE zaprosili pracowników Wydziału na wigilię 

studencką w dniu 20 grudnia (piątek) o godzinie 18:00 w budynku C. 


